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Készült: Győrött, a Györ-Moson-Sopron Vánnegye Közgyűlése 2023. június 2-án tartott
üléséröl.

Az ülés kezdődött: 9.30 órakor, véget ért 11.20 órakor

Jelen vannak:
Ábrahám Tivadar, Bognár Sándor, Hámori György, Horyáth Tibor, dr. Jávor Miklós, Király
Patrik, Dr. Kosztyi János Gergely, Major András, Mák Ferenc, Méri Attila, Mecséri Szabolcs,
Molnár Rita Noémi, Németh Zoltán, Paduts László, dr. Petö Péter, Szabó Zoltán, Szabó-
Szilágyi Gabriella.

Részt vesznek mé a köz űlésen:
Dr. Malomsoki István jegyző, dr. Varga Péter r. dandártábomok, megyei rendőrfőkapitány,
Funk József, a Polgárőr Szövetség elnöke, a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Önkormányzati
Hivatal munkatársai, a sajtó képviselői és érdeklödök.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszöntöm a közgyűlés tagjait, a meghívottakat és minden résztvevöt. Kérem, hogy a létszám
megállapítása érdekében a gépeket kapcsoljuk be. A közgyűlésen jelenleg 17 fő vanjelen, a
közgyűlés határozatképes. Valiczkó Mihály jelezte hivatalosan a távolmaradását. Ezennel a
közgyűlést megnyitom.
Az ülésre javasolt napirendi pontokat tartalmazó meghívót a képviselők megkapták.
Csütörtökön még küldtünk egy kiegészítést a költségvetési napirendhez.
Megkérdezem, hogy van-e valakinek napirendet módosítójavaslata.

Napirendet módosító javaslat nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Tájékoztatom a közgyűlést, hogy a "2023. évi Vármegyei kitüntetö cím és kitüntetö díjak
odaítélése" című 6. napirendi pontot a Mötv. 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján zárt ülésen
tárgyalja a testület.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a napirendi javaslatot.

A közgyulés 17 igen, egyhangú szavazattal a következő napirendet fogadta el:

1. Beszámoló a Györ-Moson-Sopron Megyei Rendör-főkapitányság 2022. évi
tevékenységéről.
Elöadó: dr. Varga Péter r.dandártábomok, megyei rendörfőkapitány

2. Tájékoztató a Györ-Moson-Sopron Megyei Polgárör Szövetség munkájáról.
Elöadó: Funk József, a Szövetség elnöke



3. A Győr-Moson-Sopron Vármegye Onkormányzata 2023. évi költségvetésének
módosítása.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

4. Az Agrárminisztérium 2023. évi pályázati felhívása a nemzeti értékek és hungarikumok
gyűjtésének, népszerűsítésének, megismertetésének, megörzésének és gondozásának
támogatására.
Elöadó: dr. Petö Péter, a közgyűlés alelnöke

5. Beszámoló a Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzata tagságával működő
szervezetek tevékenységéről (Rába-Duna-Vág ETT, Nyugat-Pannon Nonprofit Ktít. ).
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. A 2023. évi vármegyei kitüntető cím és kitüntető díjak odaítélése.
Elöadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

7. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és tájékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

8. Interpellációk, kérdések.

9. Egyebek.

1. na irendi ont
Beszámoló a G őr-Moson-So ron Me ei Rendőr-főka itán sá 2022. évi
tevéken sé éről.

Előadó: dr. Varga Péter r.dandártábornok, megyei rendőrfőkapitány

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszöntöm dr. Varga Péter tábomok urat, megyei rendörfőkapitányt, és meg is kémém, hogy
tartsa meg a beszámolóját.

dr. Var a Péter me ei rendőrfőka itán

Elnök úr, alelnök úr, a tisztelt képviselőtestület, tisztelt megjelentek, nagy szeretettel és
tisztelettel köszöntöm önöket a vármegyei Rendőr-főkapitányság nevében. Először állok itt
ebben a minőségben önök elött, a 2022. évi beszámolóval kapcsolatosan. Azt gondolom, hogy
a vármegye közbiztonsága stabil, szélsőségektől mentes és kiegyensúlyozott volt. Ami már
rögtön az elsö napokban feltűnt, miután idekerültem, hogy óriási terhelést ad a megyének a
migráció. Es csak három számot mondanék ezzel kapcsolatosan. Volt, aki már ezt hallotta, mert
önkormányzati beszámolókon is elmondtam. Több mint 320 embercsempész, több mint 5700
migráns került elfogásra itt a megyén belül. Es még egy érdekes adat, hogy ugye a gyűjtöpontról
szállítjuk vissza a biztonsági határzárhoz a migránsokat, és azok az autók, amik ezt a
tevékenységet végzik, a tavalyi évben több mint 470 ezer kilométert mentek. Tehát hogyha ezt
kiszámoljuk, tízszer a Földet az Egyenlítö mentén köriil lehetjámi. Oriási munka, óriási teher,
de azt gondolom, hogy emellett a rendőrségi alapfeladatainkat is, amit nap mint nap végeznünk
kell, egyéb feladatokat, kollégáim tisztességgel, becsülettel, lelkiismeretesen végezték.



Bűnügyileg látszik egy erőteljes emelkedés, 13 százalék, 2021-hez képest. Ugye 7788
regisztrált bűncselekményszám volt a 6890-hez képest, ami 2021-ben volt. Ennek egyik oka a
migrációs tevékenységnek a növekedése, a másik oka viszont egy olyanjelenség, ami az utóbbi
időben nagyon-nagyon elterjedt, és itt a kiber térben elkövetett bűncselekményekre gondolok.
Késöbb fogok erről beszélni, óriási eröfeszítéseket teszünk ennek megelözésére, mert sokkal
egyszerűbb az ilyen típusú online térben elkövetett bűncselekményeket megelőzni, mint utána
felderíteni és nyomozni bemie. Ettől függetlenül, amikor mondjuk van egy győri
rendörkapitányságon egy hétvége alatt 20-22 nyomozási elrendelés, és abból mondjuk 8
intemetes csalás, akkor az ember úgy elszomorodik. Tehát próbálunk mindent megtenni a
megelözés érdekében, de nem elég elmondani, és ezért is gondoltam, hogy itt is beszélnék róla,
és a megelőző interjúkban is ezt az egy dolgot emeltem ki, hogy az állampolgárok legyenek
óvatosak, legyenek körültekintöek, mert ha nem azok, akkor nagyon könnyen megszabadítják
őket a pénzüktöl. Efelett kell nekünk is ugye szervezetileg is elmozdulni és képzettség
szempontjából is. Megtettük a szükséges lépéseket, hogy a specializáció megtörténjen ebbe az
irányba, mert ez egy olyan típusú bűncselekmény, aminél azért különleges felkészülést igényel
ennek a felderítése és nyomozása. És hát tudjuk azt, hogy ezt nem a szomszéd faluból követik
el, meg nem Magyarország területéröl, hanem nagyon sokszor olyan helyekröl, amik több
tízezer kilométerre, vagy több ezer kilométerre vannak Magyarországtól.
Két kategóriát emelnék ki a bűncselekmények közül, az egyik az emberölés, tehát tavaly sem
maradt ismeretlen, vagy felderítetlen emberölés, a másik pedig a rablás, ami szintén 16 darab
történt és mind a tizenhat fel lett derítve. Én azt gondolom, hogy ez mindennél fontosabb, hogy
ne legyen ismeretlen emberölés, és az a két legfontosabb, legsúlyosabb cselekmény, amik
alapjaikat befolyásolják az állampolgároknak az úgynevezett közbiztonság érzetét. Emellett
még a tavalyi évben sikerült lezámunk egy 9 éwel ezelőtti eltűnést, ami emberölés lett. Ott is
sikerült a két elkövetöt felderíteni, tehát ezeket az eseményeket is folyamatosan monitorozzuk,
és látenciával az emberölést is próbáljuk felemelni és felderíteni.

Rendészetröl, közlekedésről egy pár szót. Amilyen a migrációs terhelés, amennyiben olyan a
közúti terhelés is, tehát óriási a forgalom. Nagyon nagy a gépjármű és tehergépjármű terhelés.
Csak egy számadatot mondanék, Ml-es autópálya 108-as kilométer. Napi 14-15 ezer kamion
halad át rajta. Hihetetlen nagy a forgalom, és nagyon sok gondot, problémát okoz az, hogy ha
van egy baleset, akkor az megfogja a forgalmat. Mi rendöri eszközökkel mindent megteszünk
azért, és ha bármi ilyen történik, akármi történik a pályán, azt ugye soron kívül felém is jelentik,
és folyamatosan figyelemmel kísérjük, hogy hogy tudunk könnyíteni, hogy tudunk minél elöbb
felszabadítani a pályát, hogy újra tudjon menni a forgalom, de azt sajnos tudomásul kell venni,
hogy az életmentést, a vagyonmentést, a műszaki mentést végre kell hajtani, el kell végeznünk.
És sajnos addig nagyon sokszor áll a forgalom. Én is rendszeresen belekerülök, legutóbb a
terelésbe, már közel voltunk a megyéhez, a megye határhoz a komáromi szakaszon. Egy
kamionnak kigyulladt a kereke, idöbe telt, mire a tűzoltók kiértek, eloltották, félre lehetett
húzni, és mehetett tovább a forgalom. A másik pedig az, hogy nagyon-nagyon figyelünk és
kiemelten monitorozzuk azokat a tipikus szabálysértéseket, amik ugye a pályán előfordulnak,
vagy szabályszegéseket. Ugye ami gondot és problémát okoz és lassítja a forgalmat, és
balesetveszélyes, amikor a kamionok előznek. Tehát ezt napi, heti rendszerességgel szűrjük,
mérjük, és azt gondolom, hogy nagyon szép eredményeket tudunk ebben elémi. Szemmel
láthatóan egy kicsit egyébként csökkent ennek az intenzitása, de folyamatosan kint kell lenni.
Erre speciális eszközöket is alkalmazunk, drón segítségével derítjük fel ezeket és kísérjük ki
öket, és nagyon kemény bírságra számíthatnak. Nem mindegy, hogy az ember megy 130-al,
hirtelen 70-re vissza kell lassítani, mert az egyik kamion 81-gyel elözi azt, amelyik 80-nal
megy, és mondjuk 4 percig elfoglalja az belső pályatestet, ez borzasztó balesetveszélyes.



Ami pedig a számokat illeti, ott is egy több, mint 10%-os növekedés volt a baleseti szám, a
sérülések baleseti száma tekintetében a közlekedésben. A halálos balesetek száma stagnált, 22
volt 2021 -ben és 22-ben volt 2022-ben. Ami még szinténjelentős tényező és megint a migrációt
vezethető vissza, a tavalyi évben közel 30 balesetet okoztak csak az embercsempészek a
megyében. Ebben a hanninc balesetben volt 6 halott és 70 sérült. Tehát ez is alapvetöen
befolyásolja. Mi próbáljuk azokat a metodikát ott alkalmazni, hogy a lehetö
legbiztonságosabban próbáljuk meg őket kivezetni, nem üldözünk, követünk, inkább megyünk
még tizenöt kilométert, tehát ne okozzon balesetet, ne legyen sérülés belőle, de ez nem mindig
jön össze és nem miattunk.
Bűn és baleset megelőzésről egy pár szót. En azt gondolom, hogy kiemeltenjól működik ez a
terület. Tavalyi évben volt egy átalakítás benne, a győri rendőrkapitányságnak a megelőzési
egységét összevontuk a megyeivel, és így koncentráltabban, összevonva sokkal hatékonyabban
tudják a feladatokat ellátni. Es nagyon szép eredményeket tudtunk ebben elémi. Rengeteg
programban vettünk részt, rengeteg helyen voltunk, rengeteg megelőzési előadást tartottunk.
Én úgy gondolom, hogy ez mindig prioritás lesz, és prioritás is marad, mert könnyebb mindent
megelőzni, mint utána a problémákkal foglalkozni.
Kommunikációról egy pár gondolatot szeretnék mondani. Azt gondolom, hogy ez is nagyon
szépen alakul a helyi médiával. Egy sajtóreggeli keretében hívtam meg az összes megyén belüli
médiaplatformot, és mindent átbeszéltünk, hogy hogyan tudjuk a lehető leggyorsabban, a
legpontosabban és a leghitelesebben tájékoztatni a megyében élö polgárokat. Nekem nagyon
fontos az, hogy ha bármi történik, akkor a lehetö leggyorsabban tudjunk kommunikációs
szempontból is reagálni, senki ne ijedjen meg, senkiben ne maradjanak kétségek, tudjunk
mindenkit időben megnyugtatni, amellett, hogy a szakmai feladatainkat végezzük.
Együttműködésröl egy pár gondolatot. Én azt gondolom, hogy az is kiválóan működik mind az
önkormányzatokkal, mind a társszervekkel, és mind a polgárőrséggel. Örülök, hogy elnök úr is
itt van, és tudom azt, hogy a következö napirendi pont az ő lesz, és egy kicsit hadd korteskedjek
mellette. Amikor az ember egy új helyre kerül, akkor sok minden információt átadnak neki,
hogy milyen az együttműködés például a polgárörséggel. En azt az információt kaptam, hogy
nagyon jó, aminek nagyon örültem, és az nagyon fontos, hogy mi az elnök úrral nagyon jó
kapcsolatban legyünk, de sokkal-sokkal fontosabb az, hogy a kistelepülésen a helyi
polgárőrökkel a körzeti megbízottjó kapcsolatban legyen, és együtt tudják úgy a szolgálatukat
szervezni, hogy a lehetö leghatékonyabb legyen az. Ugye a puding próbája az evés, ezt
elmondtam egyébként az éves közgyűlésen, csak ugye elnök úr sajnos nem tudott ott lenni. Mi
erre a bizonyíték? Azt gondolom, hogy az a közös borús novemberi vasámap, amikor a 6 éves
kislány egy péri tanyáról eltűnt, hát ott tényleg az összes polgárőr, aki élt és mozgott, és mermi
tudott, vagy autóba tudott ülni, mindenki rövid időn belül ott volt. Es mi voltunk már gondban,
hogy hogyan tudjuk úgy szakszerűen a kutatást megszervezni, hogy mindenkire szükség
legyen, de amellett a biztonság is meglegyen, és azt tudni kell, hogy egy olyan helyzetbe
kerültünk, hogy ott éjjel három órakor húsz centinél többet nem lehetett látni, mert akkora köd
volt. Es hát szerencsénk volt, meg nekem az volt az érzésem már ott is, hogy egy nagyon kis
tapasztalt, talpraesett kislányról van szó, aki rengeteg időt töltött ott, valamennyire ismerte a
kömyéket is, és bíztunk berme, hogy megtalálja azt a pontot, ahol esetleg el tud éjszakára úgy
bújni, hogy ne legyen reggelig baja, és reggel pont egy polgárőr, egy sárkányrepülős polgárör
találta meg ezt a kislányt, és hát nagyon örültünk, hogy épségben egészségben, tényleg minden
probléma nélkül előkerült. Itt látszott az, hogy milyen az együttműködés, és milyen az
intenzitása, milyen a hozzáállása a polgárőrségnek. Rengeteget segítenek nekünk, rengeteget
támogatják a munkánkat. Nagyon sok a közös szolgálat ellátás, és azt gondolom, hogy ez az
alfája és omegája a mi közös munkánknak. Köszönöm szépen, elnök úr, itt is. És bízom benne,
hogy a következö napirenden is el fognak ismemi téged.



Amit a főkapitányságnak a terveiről egy kicsit talán materiálisabb formában szeretnék még
említeni és talán segítséget kémi, hogyha ebben tud nekem a közgyűlés segíteni, hét épületünk
van most egy KEHOP-os pályázatban tervezés alatt. Ez a hét épület: a Mosonmagyaróvári, a
Csomai Rendőrkapitányság épülete, a Györi Rendőrkapitányságnak két épülete, és a Szövetség
utcai objektumunknak három épülete. Ez most a tervezési fázisban van. En nagyon-nagyon
remélem azt, hogy ezt a KEHOP-os pályázaton mind a hét épület be fog fütni, mert nagyon
nagy szükség lenne arra, hogy ezek az épületek fel legyenek újítva. A nyílászáró cserék, a
szigetelés, meg hogy valamennyi bent is tudjunk csinálni, hogy tényleg a kollégák méltó
körülmények között tudják a munkájukat ellátni.
Még egy kérésem lenne, ha el tudtam most idejönni. Ami gondot okoz, és az elnök úmál pont
az egyik riportban hallottam, hogy a munkaeröpiaci helyzet, ami ugye kihatással van a
rendörségre, és hát én azt tapasztalom, hogy nagyon-nagyon nehéz az utánpótlás kérdése itt.
Tehát nagyon kevés fiatal akar rendőr lenni. Ugye mi mindent igyekszünk megtenni azért, hogy
minéljobban népszerűsítsük ezt a pályát, minéljobban éreztessük a fiatalokkal, hogyha egyszer
idejönnek, akkor vérük kékké válik, és ez lesz az életük, és nem akamak innen elmenni, ésjól
érzik magukat itt közöttünk. Amelynek eredménye is van, egyébként már egy kicsit látom
pislákolni a fényt az alagút végén, köszönhetöen az intenzív kampányunknak. Decemberben,
Januárban nagyon belehúztunk, és minden középiskolát, föleg a közbiztonsági fakultációsokat
végiglátogattunk, személyesen én is voltam minden korosztálynál és igyekeztem beszélni.
Huszonkilencen jelentkeztek a másfél és kétéves képzésre most a Körmendi Rendőr
Szakgimnáziumban, ami a Dunántúlon a legjobb szám lett a megyék között. Tehát azt
gondolom, hogy ez nagyon fontos. Viszont ami gondot és problémát okoz, a más megyékböl
sokan szeretnének jönni, de csak úgy tudnának jönni, hogyha lakhatási problémájuk
megoldásba kerülne, és ebben szeretnék segítséget, támogatást kémi, hogyha bármilyen olyan
elképzelés, ötlet, támogatás van, ami ezt próbálja elősegíteni. Persze a magunk szintjén a Györi
Önkormányzattal folyamatosan együttműködünk és tényleg próbáljuk a lehetöségeket
megragadni, de úgy gondolom, hogy nagyon sok olyan fiatal rendőr van, aki mondjuk az ország
más részében dolgozik, és szeretnének ide jönni, szívesen jönnének, csak éppen egy keleti
régióban lévö családi ház vagy lakás ugye nem játszik jelentős szerepet az itteni
ingatlanárakhoz képest. De ha tudnánk szolgálati lakást biztosítani, akkor biztos, hogy ilyen
szempontból is tudnánk a megyei utánpótlást biztosítani, úgyhogy ebben kémém az önök
segítségét és az együttgondolkodást.
Nagyon szépen köszönöm az önök támogatását amit 2022-ben nyújtottak a Győr-Moson-
Sopron Vármegyei Rendör-fökapitányságnak. Én azt gondolom, hogy minden kollégám
tisztességgel, becsülettel végrehajtotta a feladatát, és bízom benne, hogy ez 2023-ban is
ugyanígy lesz. Ugye eltelt már azért öt hónap, látjuk az irányokat, látjuk a tendenciákat, tehát a
migráció az nem csökken. A ma reggeli adat az, hogy gyakorlatilag a büntetöeljárások
számában ugyanott tartunk, mint tavaly. És ugye itt van még a nyár, amikor azért mindig egy
kicsit halmozottabban erösödik. De hát igyekszünk helytállni. Azt nem mondtam még el, hogy
nagyon komoly és nagyon hatékony együttműködést folytatunk az osztrák és a szlovák rendör
szervekkel a migrációval kapcsolatosan. Gyakoriatilag minden másnap súlyponti ellenörzés
van a három ország rendöreinek részvételével. Ugye két fő irány van, az egyik a hegyeshalmi,
a másik a soproni fő irány, és a köztes idöszakokban pedig úgynevezett fox akciókat szervezünk
együtt az osztrák kollégákkal a mélységellenörzés tekintetében. Tehát nagyon hatékony azt
gondolom, szép eredményeket tudunk produkálni, de hihetetlen nagy leterheltséget ad ez
nekünk. Még egyszer nagyon szépen köszönöm a támogatásukat, és köszönöm szépen, hogy
meghallgattak, és bármilyen kérdésre nagyon szívesen rendelkezésre állok, válaszolok.
Köszönöm szépen.



Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen a tábomok úmak a beszámoló kiegészítését. Nekem is az a véleményem,
hogyjó munkát végeztek, tehát így előzetesen, ameddig a bejelentkezések érkeznek, addig hadd
mondjam el, hogy nyilván ezt a 2022-es évet azért úgy kell kezelni, hogy a 2021-hez képest
nemjavulhatott minden adat, hiszen a 2021-es év az egy Covid-év volt, mind a rendezvények
tekintetében, mind a közterületi jelenlétben, mármint úgy általában az emberek közterületen
való jelenlétének a korlátozásai miatt nyilván kevesebb lehetett az a konfliktushelyzet, ami
rendőrségi beavatkozást igényelt, illetve a közlekedésben is azértjobb adataink voltak 2021-
ben, hiszen ha kevesebbet közlekedünk, akkor nyilván kevesebb a baleseti lehetőség is. De azt
gondolom, hogy ha a statisztikát nézzük, akkor mondjuk az utóbbi tíz év második legjobb
adatával bírunk, akkor szerintem azzal is lehetünk elégedettek, főleg egy ilyen covid időszakos,
kicsit takaréklángon menő év után. Es közben látom megjött a hozzászólási kedv, Méri Attila
képviselő úré a szó.

Méri Attila ké viselő

Köszönöm szépen a szót, Elnök úr. Főkapitány úr, hölgyeim és uraim. Jellemzően település
szempontjából szoktak hozzászólni az éves rendöri beszámolókhoz. 2022-ig a vámosszabadi
menekülttábor esetében egy ilyen erősen nyugalmi állapottá vált. Ettől fíiggetlenül szeretném
megköszönni a rendörség elmúlt években végzett munkáját, a mgalmas és a települési
önkormányzattal partneri együttműködéssel megvalósított, a lakosság biztonságérzetét
jelentősenjavító és megnyugtató módon kezelő hozzáállását. Köszönöm szépen ezt, és bízom
benne, hogy ha újra úgy adódik a helyzet, akkor újra aktíwá válik ez a kapcsolat. Köszönöm
szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Szabó Zoltán képviselö úré a szó.

Szabó Zoltán ké viselő

Köszönöm elnök úr! Tisztelt főkapitány úr! Egy kicsit csatlakozva az előttem szólóhoz,
egyrészt a munkájuk iránti elismerést kell, hogy tolmácsoljon. Ugyanakkor a DK fi'akció
nevében a partnerségben, az ön által is felvetett kérdésekben lenne további kérdés, illetve
hozzászólás. Onnan kezdeném, hogy a munkájukhoz nyilván a rendőri kapacitás az alap.
Jogszabályok, anyagi források, egyebekkel középen ott a kapacitás. Innentől kezdve, hogy van
kapacitás és van terhelés, ez egy nem túl bonyolult mérleg, amivel minden nap küzdenekjól
láthatóan. A kapacitás utánpótláshoz bér és egyfajta jövőkép kell, mert aki elindul az életben
19-22 évesen, annak valamit látni kell legalább 15-20 évre előre. Csatlakozom és támogatásról
biztosítva főkapitány úmak azt a kérését, hogy még a lakhatást tudják megoldani, és akkor most
egy pici kis közgazdaságtan. Mire költjük a fizetést? Lakhatásra, élelemre, mházkodásra, ha
csak eddigjutottunk el, akkor még mindenki rabszolga.
Hogy ezentúl szabadidöre, családra, szórakozásra, kulturálódásra jut-e, na onnantól kezdve
leszünk igazán társadalmi lények. Es hogyha a rendőmek ez megvan, akkor ö éppen olyan
foglalkozást tud bími, mint bánnely más divatszakma. Hogyha ezt a rendőmek nem lehet
megadni, akkor baj van. A mai kormányzati kurzus azt változtatta meg, és ez politika, ez nem
a főkapitány úmak a területe, de a következményét éppen úgy, mint vezető szenvedi, hogy a
bér az emellett még fedezetet kell, hogy nyújtson az alábbiakra: ha beteg, akkor gyógyulni
tudjon, ha öreg, akkor majd legyen nyugdíjas éve, hogyha gyermeke van, akkor legyen
taníttatása és minden egyebe. Es a mai bérek erre a mai köriilmények között akkora kömyezetet
már nem nyújtanak, és a fíiggetlenségnek az a kérdése, hogy mikor lakhatásba lehet-e segítséget
nyújtani, ez igenis kell, hogy meghallgatásra kerüljön. Merthogy alapvetően ez a jelenlegi
béreknek a felét minimum elviszi, ha nem 60 százalékát. Es onnantól kezdve akkor mi már



miért dolgozunk? Itt egy javaslat, ez egy régi bónám, hogy az elhagyott katonai és határőr
ingatlanok felújítása, hogy az lakott terület közelében van, ez a vidéki elhelyezést is segíthetné,
bizonyos ingatlanokat tudna megmenteni. Annak idején ezzel nem bánt az ország gazdaként,
de lehet, hogy a kényszer hozzásegítheti. Hogyha erre van ötletük, akár a Szövetség utcában
lévö épülettömbnél több fiatal rendör lakhatásának támogatására, mint ahogy az
egészségügyben is előfordul, satöbbi, satöbbi.
Aztán van egy másik gond, hogyha a szűkös kapacitást pocsékoljuk. Elmondta, hogy mekkora
terhelést okoz a migrációs probléma is, illetve annak a kezelése. Itt a kérdésem az lesz, hogy
egyébként, akit elfogunk, arról mi a jó fenét tudunk, ki ö. És hogyan tudjuk meg, és hány
lépésben, és kivel osztjuk meg, és velünk ki osztja meg a hasonló információkat, mert 1700-ról
5247-re hirtelen felugrik egy létszám, nekem vannak ismeröseim, akik dolgoznak a határon,
tudják, hogy mi történt, stb. Ők elmondják, hogy két héttel ezelött is ugyanezt a mókust láttam.
Akkor másokkal volt, de ugyanaz az ember. Aztán visszado
bom, két hét múlva megint látom. Ez pocsékolás. Ha nem tudok arról az emberről bármit, akit
megállítottam, és sokszor letartóztattam, akkor miért csinálunk bármit? Ja, taxiztatom, persze,
taxiztatom. Ezjogszabályi kérdés. Az eredeti eljárásrend, amikor a négy gyűjtöpont rendszere
megvolt, és az utaztatás és a különböző gyűjtöpontokon elvégzendö feladatok, akkor ez másról
szól. Nem köztudomású és nem kell a hétköznapokban ezt a háziasszonynak tudni, de ez egy
rendöri szakmai kérdés. Ha elfogom, akkor mi a fenének kaptam el, és mit akarok tőle tudni.
És hogy akadályozzam meg a bűnismétlést, ha az bűn. Akkor itt jön, ez megínt nem a
rendőröknek a problémája, de szintén a kapacitást pusztítja, amikor elfog 302 embercsempész,
vagy 320-at, bocsánat, és utána egy ilyen kegyelmi intézkedéssel kiszabadítjuk öket, mert kell
a hely, vagy mit tudom én, tök mindegy, csinálják tovább a dolgokat, nem? Tehát én arra
szeretném a főkapitány urat bátorítani, hogy igenis ezt szóvá kell tenni, mert ezt nem lehet szó
nélkül hagyni. Ezt itt én most megpróbálom megtenni a magam módján.
A következő a közlekedés. Nem tudom, hogy van-e az Ml-es előzési tilalomjelen pillanatban,
valamikor volt. Igen, ezt hangsúlyozni kellene akár több táblával, mert az is szűkös kapacitás,
az Ml így is elesett már végre, tehát már régen nem alkalmas arra, amire. De még akkor ez,
amit a kapitányúr elmondott, ez még csökkenti, tehát itt lehet, hogy táblázni kell. Tudom, hogy
vége az időmnek. A polgárör együttműködésre lett volna még megjegyzésem. El fogom
mondani a beszámolónál, de a kis szintű együttműködésnél, a képzetlen új rendőröknek a
polgárőrrel való együttműködése: a tapasztalatlanság a tapasztalattal. Több tisztelet, több
együttműködés és segíteni fog. Sok új rendőr van, és nem tudják, hogy milyen fontos a
kommunikáció. Ez lett volna egyelőre, és egy zárómondatom. Én, amit tudok a rendőröktöl, az
az, hogy örülnek, hogy van egy ilyen főkapitányuk. Köszönöm szépen.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Köszönöm szépen. Kár lett volna, hogyha ez a mondat az idő túllépés miatt lemaradt volna,
úgyhogy ezért is engedtem, hogy befejezhesse a képviselő úr, Major András képviselő úr
parancsoljon.

Ma'or András ké viselő

Köszönöm szépen. Néhány gondolatot, nagyon büszkévé tesz minket az, hogy 2022-ben a
csomai lett a megye rendőrkapitánysága. Köszönjük szépen ezt az elismerést. Beszéltünk róla,
hogyjó az önkormányzatokkal az együttműködést, azt magam is meg tudom erösíteni, Csomán
is az eredmények önmagukért beszélnek, azokat a területeket, amin lehetne javítani, azokat
ismerjük, de ezek folyamatos kommunikációval és tapasztalatcserével lépésről lépésre
javíthatóak. Itt beszéltünk a lakhatásról röviden. Képviselötársamnak mondom azt, hogy
Csomán például több önkormányzati lakás esetében a rendörségnek elsöbbségi joga van. Ez
működik egyébként, gondolom, más településeken is működik. Ügyhogy, összességében pedig



meg szeretném köszönni a rendőrkapitányság munkáját ésjövőben pedig további sok sikert és
erőt kívánok. Köszönöm szépen.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Köszönöm szépen. Es akkor most következik Pető Péter alelnök úr, parancsolj!

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke

Köszönöm szépen, tisztelt közgyűlés! Eljött az a történelmi pillanat, amikor egyébként Szabó
képviselő társamnak az utolsó 5 mondatával egyetértek, továbbá az előtte lévő felvetéssel is. Es
mindenekelött gratulálok főkapitány úmak, hogy valóban lehet, hogy egyik évről a másikra ez
nem egy szép szám, de hogyha hosszú távon nézzük, akkor valóban így van, és járva az
országot, én is osztom azt a véleményt, hogy közlekedésben és egyébben is elképesztő
leterhelést kap lakosságszámarányosan ez a megye. Kapcsolódva ahhoz, amit Szabó
képviselőtársam mondott, hogy fökapitány úrjönaz egyik irányból, én Mosonmagyaróvárról,
a másik irányból most már kilencedik éve taposom mindig ugyanezt az útvonalat, azzal, hogy
már föladtam és a régi úton közlekedek már fel. Hiszen ugyanezt látom, hogy a kamionok azzal,
hogy elfoglalják a belső sávot, ezzel óriási kevesebb veszélyt okoznak. Pláne, hogy
útfelújítások is vannak, így ez egy halmozott veszélyt. Es nem vagyok egy statisztikus, de azt
látom az elöttem előzgető rendszámokon, hogy 5-6 országra kulminálódik, hogy a közlekedési
kultúrával probléma van, anélkül, hogy nevesítenénk a balkáni országokat, de zömében így van.
Ugye valamilyen felvilágosító munkával nem lehetne-e ezt feléjük fokozni, mert önöknek ez
drasztikusan növeli a munkaterhét. Es valóban, mivel a kiterelés az egyedüli lehetőség, amire
Mosonmagyaróvár kömyékéröl az ellenőrzőpontokon, meg a pihenőben van lehetőség,
úgyhogy ez tényleg egy többlet feladat, hogy ehhez valami tájékoztatással nem tudunk-e
haladni. Hiszen különösen mostjön majd a szabadságolási időszak, amikor az egész, egyébként
is borzalmas teher még fokozódni fog ezen az útvonalon.
A másik kérdésem az pont Mosonmagyaróvár térségéhez kapcsolódik, hiszen tábomok úmak
még egy probléma szakadt a nyakába, hogy nálunk, az én térségemben a gazdasági
bűncselekmények egy része az utazó bűncselekménnyel fíigg össze. Ez ráadásul a határőrizeten
kívül még egy ilyen tranzit bűncselekményformátjelent, és ez Mosonmagyaróvár kömyékén,
azt vettük észre, hogy a lakásbetörések nagy részében bizony Szlovákiából induló csoportok
elég gyakran felmerülnek. Ez egy rettenetesen nagy probléma, és hogy ebben, úgy tudom, hogy
helyben a polgárőrök, meg mindenki, aki az őrzésvédelemben dolgozik, próbál termi valamit,
hogy azért még ilyen értelemben tudunk-e valamit előrébb lépni. Ugy tudom, hogy egyébként
a Mosonmagyaróvár város önkormányzata partner szakot lermi a szolgálati lakáskérdésben.
Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Hámori György frakcióvezetö úmak adnám meg a szót, és akkor utána
húzunk egy vonalat, de úgyse látok több jelentkezést, és akkor megadom a válaszadás
lehetőségét. Köszönöm szépen.

Hámori G ör ké viselő

Köszönöm szépen a szót. Ugy is vártam, hogy ne legyen több jelentkezö, zárszóként a Fidesz-
Kdnp-frakció nevében szeretném megköszönni a Megyei Rendör-főkapitányság munkaját.
Szeretném, ha a fökapitány úr ezt tolmácsolná a kapitányságok felé is. En azt gondolom, hogy
igaz, hogy a számokban, az eredményesség mutatóban van visszaesés, de mi tudjuk ezt, hogy
milyen komoly munka van amögött, hogy mégis ez a megye valamilyen szinten még
biztonságban élhet, és azt gondolom, hogy a rábaközi kapitányságok ebből elég rendesen
kiveszik a részüket. A migrációs mondataival nagyon egyetértek, mert nagyon érezzük, hiszen

8



nagyon közel vagyunk a határhoz. Az egyik legnagyobb baleset ugye pont Kapuvár északi
részén történt, úgyhogy ezirányú tevékenységüket, erőfeszítésüket is maximálisan elismerjük,
és amennyiben lehet segítjük is. Köszönöm szépen még egyszer a munkájukat.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen, és akkor tábomok úmak átadnám a szót.

dr. Var a Péter me ei rendőrfőka itán

Köszönöm szépen. Méri képviselő úr, Vámosszabadival kapcsolatosan, én is örülök, hogy üres
a tábor. Ha üres, akkor nincs probléma vele. De így is még őrizni kell azért, mert öreink vannak
ott. Meg hát azért elmondanám, hogy a főkapitány szolgálati lakása Vámosszabadiban van.
Igaz, hogy nem megyünk még ki Györből, hanem Szitás lakódomb felé elfordulunk jobbra.
Nekem ez egy fürcsaság volt, hogy Győr vége, Vámosszabadi kezdete, az egyik utca egyik fele
Győr, a másik Vámosszabadi. Közigazgatásilag Vámosszabadi lakos vagyok, amikor itt
vagyok, úgyhogy figyelni fogok erre. Én azt gondolom, hogy ameddig a táborzár van, az
nekünkjó. Jó, és figyelni fogunk természetesen továbbra is.
Szabó Zoltán képviselö úr. Azt gondolom, hogy igen, a kapacitás, meg a leterheltség egy olyan
fogalompár, ami ugye mindig kapcsolatban áll egymással, és mind a két elem olyan, hogy
figyelni kell arra, hogy mindig egyensúlyban legyen. De azt gondolom, hogy mi erre mindig
törekszünk. A bér és ajövőkép, én azt gondolom, hogy a legutolsó emelés, ami volt a béreknél,
és ami még jön januárban, azért már közel lesz a kezdö rendöri fizetés az 500 ezer forinthoz.
Tehát azért azt gondolom, hogy azért ez előrelépés. De az való igaz, hogy amikor ebből a bérből
sok kiadás van, mert ugye van nagyon sok új infláció, többletkiadások keletkeznek, akkor
nekünk nagyon-nagyon érzékenynek kell lenni. Tehát én folyamatosan arra kérem a vezető
kollégáimat, hogy a saját állományuk tekintetében hiperérzékenyek legyenek. Tehát bárkinek
gondja, problémája van, mi ott állunk mellette, és megvannak azok a szociális juttatási
fehetőségeink, hogy be tudjunk avatkozni, és a kollégákat át tudjuk ezeken a nehézségeken
segíteni, és élünk is ezzel rendszeresen. Tehát akár betegségről van szó, akár egy átmeneti
pénzzavarról, mi ott állunk a háttérben, és nekem ott kezdődik a parancsnoki munka, meg a
parancsnoki gondoskodás, hogy mindig tudjak ezekről, és tudjak segíteni nekem, nekem ez a
Íegfontosabb. És azt látom, hogy a kollégáim is ezt átérzik, és hasonlóképpen gondolkodnak
ebben.
Ingatlanok, úgy gondolom, hogy ez is egy út, de hát most sajnos nem vagyok abban a
helyzetben, hogy mondjuk a régi határörségi objektumok felújításra kerüljenek, tehát nekünk
úgy kell gondolkodnunk, hogy én azért rövid középtávban gondolkodnék, és ha olyan
lehetőségeÍm lennének, és talán nem is a másik négy kapitányságnál, inkább Györben okozza
a legnagyobb problémát. Itt kellene nekünk egy olyan hatékony megoldást találni, egy tíz-
tizenöt-húsz család elszállására alkalmas paneltömböt, vagy mint régen, a honvédségnél voltak
a szolgálati lakások, meg ahogy még az előzö szolgálati helyemen, Sárbogárdon ott voltak az
üres honvédségi lakások, és ugye tervezik az M8-at, hogy ugye arra fog menni, és ott majd
valamikor lesz egy autópálya alosztály, mi már arra készülve már tizenöt lakást visszakértünk
a HM-től, és már rendelkezésre állnak, hogyha ott majd kell egy új állománycsoportot
létrehozni, akkor lehessen gondoskodni a lakhatásról. Tehát valami ilyenben tudnék
gondolkodni, és azt gondolom, hogy lenne kereslet arra, hogy más országrészekböl tudjunk
hozni embert, de mindenhol egyébként ez az elsö, hogy és szolgálati lakás van-e. Szövetségi
utca, ez is egyjó ötlet. Ott van a készenléti rendőrségnek az objektuma. Átmenetileg ott mindig
tudunk apartmant biztosítani, de az nem egy hosszú távú megoldás, tehát 6-8 hónap egy év
elmegy, de egy három-négy-öt éves távú megoldása nem szolgál, de igyekszünk mi is, tehát
minden lakást próbálunk kihasználni. Most legutóbb egy konténerházat kaptunk, az lesz most



az egyik kollégának odaadva, egy konténerház, meg még úgy néz ki, hogy még kettőt
kaphatunk. Tehát ebben gondolkozunk, az együttműködésben a györi önkormányzattal.
Hát migrációval kapcsolatosan én csak egyet mondanék, tehát ami nekünk ajogszabályban elö
van írva, azt mi teljesítjük. Az, hogy a jogszabály hogyan változik, milyen módosítások
történnek benne, ugye azt figyelemmel kísérjük és ahhoz alkalmazkodunk. Találkoztam én is
olyan migránssal, aki már tizenötödször jött. Ezzel sajnos nem tudimk mit kezdeni. Jelenleg,
aki nem megengedett módon jut be az országba, szabálysértést követ el, és a szabálysértési
eljárás keretén belül lesz biztonsággal visszakísérve, és visszaadva gyakorlatilag.
Közlekedés, amit kimondtam, a legfelháborítóbb és a legjobban irritálja az embereket, az a
kamionos elözés. Ezért kértem azt a kollégáimtól, és folyamatosan én is monitorozom, hogy
folyamatosan ezt a tevékenységet végzik, ennek az ellenőrzését, mert ez a
legbalesetveszélyesebb. Es nagyon szép eredményeket émek el egyébként. Tehát alkalmanként
akár két órán belül három-négy-öt kamiont is kivezetnek. Ezt tudni kell, ha egyet kivezetnek,
akkor az az egység az azzal foglalkozik legalább egy fél órát, mire az összes papírt kitölti, meg
beszedi azt a díjat, amit ilyenkor be kell, de továbbra is figyelünk, és nem lehet előzni az Ml-
esen. Ugyanúgy az M7-esen sem lehet elözni. Ott lehet elözni kamionnal, ahol három sávosra
bővül. Hát az a mi megyénkben nem sűrím fordul elő, egyelöre még. De nagyon-nagyon
megérett a helyzet arra szerintem, hogy kétszer három sáv meglegyen, az se lesz orbitális
áttörés, azok is telítettek lesznek azok a sávok, de én Fehérváron lakó emberként tudom azt,
hogy Budapestre a három sávon följutni mermyivel egyszerííbb, mint Budapesttől mondjuk az
Ml-esen eljönni Győrbe. Sokkal kényelmesebb, sokkal jobb. Bár mindig vitatkoztunk róla, a
rendészeti helyettes kollégám Fejér megyében közlekedésmémök volt, és mindig azt mondta
nekem, hogy fökapitány, hiába lesz háromsávos, meg fog telni az is. Hát igen, ez mindig
járműforgalomtól függ. Es én ott átéltem tíz éven keresztül, hogy a június, július, augusztus
hónapokban a pálya eléri az áteresztő képessége határát, és egyszerűen megáll. Belassul, és
megáll. Es ott mindig mit tesz a rendőrség? Hát a rendőrség egyet tudna tenni, minden másik
dolgot kitiltana onnan, nem tud mást tenni, nem tud mit csinálni egyszerűen, ha eléri az
átvezetöképesség határt, ez pusztán fizika. Az Ml-es is ilyen, és hát ugye most kezdődnek a
felújítások. Tárgyaltunk a NIF-fel, a közútkezelővel. Tehát nekünk nagyon fontos az, hogy
mindig az átjárhatóság meglegyen. Tehát az, ami tavaly ősszel történt, hogy lezárják az egyik
sávot, és egyszerűen 8-9 kilométeres dugó van minden nap, ez nem elfogadható. Akkor ki kell
építeni a terelést, ha kétszer két sáv maradt terelésben, átjárható, lassabban, de átjárható, megy
a pálya. Erre törekszünk most is. A kilencvenes és a százas közötti zárójelnél ki is van építve a
terelés.

Polgárőrökkel kapcsolatosan, azt gondolom, hogy igen, tanítjuk egymást. Tehát egy friss rendőr
tud tanulni az öreg polgárőrtől. De az új polgárör is tud tanulni az idösebb rendőrtől. Ez a
kölcsönösségen alapul, és azt gondolom, hogy ez teljesen rendben van a megyében, és ezjól is
működik. Hát a legutolsó mondatának kifejezetten örülök épviselö úr. Nekem nagyon fontos a
visszacsatolás ebből a szempontból is, mert szeretném azt, hogy minden szintre legyűrűzzön
az, amit én szeretnék, és ahogy próbálom ezt csinálni, ahogy csinálom. Es bízom benne, hogy
alapvetően pozitívan értékelik a kollégák. Nekem nagyon fontos a közvetlen kapcsolat a
végrehajtó állománnyal. Tehát az, hogy rendszeresen találkozzak velük, az, hogy ne azt lássák
egy főkapitányban, hogy ott az irodája, és be se lehet menni, mert nincs itt. Az iroda ajtó mindig
nyitva van, és én nagyon örülök neki, hogyha jönnek hozzám a tiszthelyettes kollégák, fiatal
kollégák, tudok vele egy kicsit beszélgetni. Sokkal jobban döntési pozícióban van az ember,
hogyha látja azt, hogy mi van a végeken, meg, hogy mire van szükség, és mik a problémák? Es
azok az őszinte vélemények, amik alulróljönnek. Köszönöm szépen még egyszer.
Major képviselő úr Csoma. En örülök neki, hogy Csoma lett az év kapitánysága 2022-ben. A
kapitány úr is nagyon örült neki, és hihetetlen módon meglepődött, mert nem tudott róla, hogy
ez lesz, de akkor, amikor ez átadásra került, akkor talán most láttam a legfelszabadultabbnak
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azóta, amióta ismerem. Illetve már régóta ismerem, hogy voltunk együtt még mestervezetö
képzésen valamikor 15 éwel ezelött, és akkor nagyon-nagyon irigyeltem mert akkor
Kapuváron volt, és évi 300-as bűncselekményszám volt, és elmesélte, hogy aki lehelyszíneli,
az földeríti, meg levizsgálja. Tehát ez a rendszer volt Kapuváron. Azért megnyugtatom a
képviselőt, Csoma se sokban különbözik ebből a szempontból. Azt gondolom, hogy jól
kezelhetö a helyzet. Egy biztos, hogy az ellenőrzések fokozva vaimak minden helyi szervnél,
akár az ittasság, akár a sebességellenőrzés. És még egy mondat, hogyha belefér a
sebességellenörzéssel kapcsolatban, óriási vihart kavart ez a technikai átállítás, tehát
gyakorlatilag itt arról van szó, de szerintem már mindenki tudja, hogy volt egy technikai
hibahatár eddig, ami kettö kilométer per óra volt. És tekintettel a műszereknek a hihetetlen
magas technikai színvonalára, ezt a kettő kilométer per órát elvették. Ez nem aztjelenti, hogy
51-töl bírságol a rendör. Tehát kettéválik itt is a rendszer. Ugye, szabálysértés 50-töl 65-ig, 65
fölött pedig objektív felelősségen alapuló közigazgatási bírság. Tehát nem csinálunk mi ilyet.
Tehát azokat kell kiszűmi, akik veszélyesek a közlekedésre. Nem az, aki 50 helyett 52 vagy 53-
mal megy. Tehát, én azt gondolom, hogy ez józan paraszti ésszel, szerintem, aki egy kicsit
utánanéz, az tudja, hogy nem erröl van szó. De hírértéke van, nekünk meg jót lehet rajta
csemegézni, de mi alapvetöen ezt a tevékenységünket is korrektül és sportszerűen csináljuk.
Különösen, hogy az egyik legfőbb baleseti ok a gyorshajtás, és nekünk azokat a baleseti okokat
kell felderíteni, megelőzni, amik ezeket a baleseteket elöidézik.
Alelnök úr, Ml-es közlekedés. Ugye tapasztaljuk innen is, onnan is. Nem tudok rövid távon
mit ígémi, csak azt, hogy a rendörség mindent megtesz, de ettől még nem lesz kevesebb az
autó, meg a kamion föleg. Aki előz, azt próbáljuk kezelni. A felvilágosító munka, hát nem
tudom, hogy a bolgárok mit szólnak hozzá, hogyha oda küldünk egy-két balesetmegelozési
kiadványt, vagy a szerbek, románok, mert ugye a legtöbb az a kamionok szempontjából. Es hát
ugye tudjuk azt, hogy az egyik, mindig azt mondom a közlekedés vezetőjének, hogy kötelezöen
el kéne rendelni, hogy minden kamionban legyen adaptív tempomat, mert hogyha van benne
adaptív tempomat, akkor nem tud nekimenni az előtte levönek. Ha ez egy kötelezö eleme
lehetne mondjuk a kamionos berendezésnek, lényegesen csökkenne a baleseti szám, és hát ugye
az egyik legsúlyosabb baleset, amikor egyik kamion utoléri a másikat, és nem egy ilyen halálos
balesetünk van sajnos minden évben az Ml-esen, mert ugye a fülke nem védi meg a vezetöt.
Utazó bűnözéssel kapcsolatosan, igen, itt azért határhoz közel felmerülnek a külföldi szálak.
Én azt gondolom, hogy megfelelő felderítő hátterünk megvan, és folyamatosan együttműködik
a Nemzeti Nyomozó Irodának a helyi egységével, és ezeket az infonnációkat, és ezeket a
csapatokat próbáljuk kiszűmi. Mert ha ki vannak szűrye, akkor ugye nem követnek el
bűncselekményt.
Hámori képviselö úr, köszönöm szépen a dicsérő szavakat. Kapuváron rend van, az biztos. Nem
romlottak az eredmények. Egyébként az eredmények nem romlottak, csak a bűncselekmény
számok emelkedtek. Ez nem aztjelenti, hogy lehet, hogy 2023-ban is több lesz, mint 2022-ben,
mert a tendencia azt mutatja, hogy nem fog megállni, tehát ugye tíz éven keresztül volt egy
csökkenés, az megállt, és ez törvényszerű, hogy ugye változik, nincs két egyforma év. Mi
próbáljuk azért, mivel próbálimk mindent megtenni, és hát Kapuváron a Torma kapitány úr
garancia arra, hogy ott rend legyen és fegyelem. Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen a válaszokat is, meg a dicsérő szavakat is köszönöm a képviselő-testületnek.
Valóban nyilván mindig lesznek megoldandó kérdések, bár itt a kamionokkal kapcsolatban
nekem tényleg van egy kis pozitívabb tapasztalatom, mert eddig mondjuk ha a
Mosonmagyaróvár felé vagy Budapest felé mentem, akkor mondjuk 4-5 kamionos előzésselis
találkoztam, most pedig inkább csak eggyel. Tehát, hogy én azért érzek ebben javulást, bár
szerintem sokszor az adaptív tempomat is okozza ezeket az elözéseket, mert gyakran mondjuk
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másfél-két óránként, amikor így konvojba mennek a kamionok, mindig egy egyelőre megy, és
akkor a másik követi az adaptív tempommattal és közben pihen. Tehát van ilyen oka is, hogy
azért elöz, hogy cseréljék egymást így az együtt haladó kamionok, hogy mindig csak egynek
kelljen fígyelni, aztán a másik ott félig aludhat is a kormány mellett, hogyha vannak ezek a
sávtartó, meg adaptív tempomatos műszerek, úgyhogy lehet, hogy néha ez a modem technika
is biztat arra, hogy ilyen szabálytalanságokat kövessenek el, de valóban tényleg itt nem a
rendőrség munkáját kell növelni, hanem az autópályák, meg a közlekedési kapacitást, az
infrastruktúra kapacitását kell növelni, mert az tud megoldást hozni.
Nyilván a helyzet nálunk azért rossz, mertjó a gazdaság, meg egy tranzit megye is vagyunk,
úgyhogy szükség is van majd ezekre a fejlesztésekre, csak hát most úgy tűnik, hogy ez éppen
két éwel tolódik, mert idén szeptemberben elméletileg kezdődött volna az Ml-esnek a
háromsávosítása. Es most, hajól tudom, akkor ez legalább két éwel most eltolódott. És ugye
nem is innen kezdödne, hanem Budapest irányából, úgyhogy még sajnos sokáig ezzel a
helyzettel kell majd együtt élnünk. Ugye az adatokról én is beszéltem, hogy valóban nem
feltétlenül a felderítési mutatók lettek mások, hanem egyszerűen több lett az az esemény, amivel
szemben intézkedni kellett, de amit mindig ki szoktam emelni, hogy a legfontosabb szerintem
az, hogy a társadalmat leginkább felzaklató események, azok az életellenes cselekmények, és
hogy ezekben a mutató mindig 100 százalékos, tehát nagyon fontos, hogyha valami olyan durva
dolog történik, akkor az sosem maradt felderítetlen. Ugyhogy ez pedig abból a szempontból
fontos, hogy azt mindig elmondom, hogy nem a büntetés mértéke tartja távol a bűnelkövetöt
vagy a lehetséges bűnelkövetőt a tettétől, hanem a lebukásnak az esélye. Tehát hogyha a
rendőrségi felderítési mutatók jók, akkor az sokkal többet számít a bűnmegelőzés
szempontjából, mint az, hogy mondjuk ezért mennyi büntetést lehet kapni, úgyhogy ilyen
szempontból ez tényleg egy nagyon fontos feladat, hogy aki elkövet valamit, az minél nagyobb
arányban lebukjon, és megkapja a büntetését, mert ez az, ami vissza tud tartani a
bűncselekmény elkövetésétől, bár nyilván ezek a gyilkossági, egyéb ügyek ezek általában ilyen
hirtelen felindulásból, meg családon belül történnek, tehát ezekre meg nyilván a megelöző
munka az nem tud úgy hatni, mert ezek nem olyan jellegű bűncselekmények, de egyéb
területeken pedig a megelőzés nagyon fontos lehet. Es itt sokat beszéltünk a közlekedésről, és
az intemetes biztonságról. Es hát itt főkapitány úr említette, hogy hogy esnek csapdába az
emberek. Egyébként majdnem én is csapdába estem. Bemutattuk itt az intemetes biztonságról
szóló kisfilmet, amit a Vármegyei Fökapitánysággal együtt hoztunk létre. Itt a megyei
közgyűlésnek is köszönöm ehhez a támogatását, hogy ebben a prevenciós kampányban egy
kicsit mi is megjelenhetünk. Es akkor egy hét múlva egy cipőnek a megvásárlásánál szépen
beütöm a bankkártya adatokat. Semmi nem tűnt föl, és akkor egyszer csak kapok egy sms-t a
banktól. Igazából hála istennek a bank megmentett, mert kaptam egy sms-t, hogy akkor a
kártyámat korlátozták, és hogy hívjam ezt meg ezt a számot, hogyha én akarok valamit csinálni,
és akkor íölhívom a bankot, és mondják, hogy nagyobb összegű pénzeket próbáltak
Szingapúrból lehívni erről a kártyáról, és a bankbiztonsági rendszer akadályozta ezt meg.
Ugyhogy a kártya ment a kukába, a pénz szerencsére megmaradt. Nyilván Szingapúrból sem
jött cipő, de egyébként nem szingapúrinak tűnt az oldal, de szóval nagyonjól meg volt csinálva,
tehát én is tudtam hülye lenni, ezzel, csak azt akartam mondani, pedig én is ugye szoktam
mondani, hogy na, milyen módon, hogyan dőlnek be az emberek itt. Tehát a legnagyobb
odafigyelés mellett is járhat az ember póml. Ügyhogy tényleg nagyon fontos, mert a csalók és
azok, akik ebben rossz szándékkal vannak, egyszerűen olyan profík, hogy tényleg nem csoda,
hogy ennyien válnak áldozatul. Nyilván mivel ezeket a legnehezebb utólag utána földeríteni,
tehát ez az intemetes tényleg egy nagyon speciális dolog, úgyhogy nagyon oda kell figyelni.
Egy zárómondatot szeretnék én is mondani, tehát amellett, hogy köszönöm a munkátokat,
tényleg, bár ritkán fordul elö, hogy ilyet mondok, hogy Szabó Zoltán képviselő úrral azonos
információval rendelkezünk, de nekem is többen megerősítették, hogy örülnek az új
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rendőrfőkapitánynak. Úgyhogy tényleg azt gondolom, hogy ha a személyi állomány is ezt úgy
kezeli, hogy elégedettek a főnökkel, és nem azért elégedettek, mert könnyű életük van hanem
azért, mert kiszámítható, szakszerű és igazságos életük van. Tehát ez szerintem a legjobb
párosítás, és egy olyan vármegyében, mint a miénk. Itt azért nem véletlenül mindig a
Íegképzettebb, legjobb rendőrök érkeznek ide, hiszen tényleg minden szempontból ez egy
kiemelt vármegye, és itt feladatot megoldani, és feladatotjól megoldani kifejezeHen tartalmas
munka. Úgyhogy én nagyon szépen köszönöm ezt, és remélem, hogy hasonló jókkal tudjuk
folytatni az idei évet is még tovább, és találkozunkjövőre itt a beszámolónál, meg addig is, ha
bármi olyan esemény, segítség, amit tudunk adni, nyilván a lobbitevékenységet mi is megadjuk
a KEHOP-os pályázat kapcsán. Ott most még van egy kis elakadás. Itt a monitoring
bizottságnak én pont tagja vagyok, ami ezeket a felhívásokat kiírja. Szerintem el fogunk oda
jutni, hogy ezekre kell, hogy legyen forrás. Nyilván ezek azért minisztériumi döntések lesznek,
majd az országos rendőri szervezeten belül kell elsősorban azt a lobbit kiharcolni hogy akkor
mely épületek azok, amik be tudnak kerülni majd abba az állami ingatlan felújítási körbe, amik
így páfyázatból megoldódnak, de az energetikai felújítások mindenképpen nagyon fontosak.
Áhhoz, hogy jó minőségű munkát lehessen végezni, az olyan munkakörülmények is kellenek,
amik azért ezt segítik, mert azért bemenni minden nap egy olyan épületbe, ami alkalmatlan
igazából a munkavégzésre, attól sokkal nehezebben várható el, hogy a nehéz körülmények
között még kiváló munkát is végezzen, úgyhogy mindenképpen szükséges ezeket a
támogatásokat megadni. Szóval összefoglalva nagyon szépen köszönöm az eredményes
munkát, és hát további hasonlókat kívánok.

dr. Var a Péter me ei rendőrfőka itán

Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

További bejelentkezést, kérdést nem látok. Kémém, hogy szavazzunk a határozati javaslatról.

A közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

15/2023. 1.02. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-Sopron
Megyei Rendőr-főkapitányság 2022. évi tevékenységéről szóló beszámolót elfogadta.

Határidő: 2023. június 2.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont
Tá'ékoztató a G őr-Moson-So ron Me ei Pol árőr Szövetsé munká'áról.
Előadó: Funk József, a Szövetség elnöke

NémethZoltán a köz űlés elnöke

A második napirendi pontunk tulajdonképpen az egyes napirendi pontnak a folytatása, Funk
Józsefelnök urat köszöntöm itt a teremben és kérem, hogy az írásban megküldött tájékoztatót
szóban egészítse ki!

Funk József a G őr-Moson-So ron Me ei Pol árőr Szövetsé elnöke
Tisztelt elnök úr, alelnök úr, tisztelt közgyűlés. Én is elsö alkalommal állok itt emellett a
pulpitus mellett. Nagyon megható volt a rendőrkapitány úrtól jövö elismerő szavak, mert én
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úgy gondolom, ha egy önkéntes szervezet vezetőjének egy hivatásos szervezet vezetője azt
mondja, hogy úgy dolgozik, ahogy ök ezt elvárják, akkor ez számunkra hatalmas nagy dicséret.
Ezt mindenképpen továbbítani fogom a kollégáimnak, a polgárörök irányába. Bízom benne,
hogy a késöbbiek folyamán is meg tudunk felelni ezen elvárásoknak. Engedjék meg, hogy egy
rövid kis idézettel kezdjem a szóbeli kiegészítömet, amit a megküldött írásos anyaghoz
készítettem. Ez az idézetet a legutóbb megjelent polgárőr magazinból vettem: egy polgárőr
családról szól cikk, ahol azt írják, hogy a polgárőrség a tagok önkéntes szolgálata útján járul
hozzá a települések közrendjének, közbiztonságának fenntartásához, valamint a
bűnmegelözéshez. Ezt a munkát a közterületen nem hösök, nem különleges képességű emberek
végzik, hanem a közért tenni akarójó szándékú, a család által támogatott emberek. A szervezet
ereje nem a rendelkezésre álló eszközökben, hanem az emberekben rejlik. Ügy gondolom, hogy
valahol ez a pár mondat fémjelzi azt az eszmét, azt a munkát, amit a polgárőrök végeznek.
Tudni kell, hogy a polgárőrség egy önkéntes szervezet: civil emberek saját elhatározásiikból
döntöttek úgy, hogy szabadidejükjelentős részét feláldozzák arra, hogy a közösségért tegyenek,
hogy a lakókömyezetükben a közbiztonság még jobb legyen, hogy az emberek biztonságban
érezzék magukat. En úgy gondolom és a magam részéről is úgy érzem, hogy ez egy igazi
elkötelezettség. Ugy szoktam fogalmazni, hogy ezek az emberek, akik ezt vállalják, megszállott
emberek. Túlnyomó többségük a korábban végzett munkájukból adódóan hoztuk magunkkal
azt az elhatározást, hogy tenni akamak a közösségért. De nagyon sok olyan ember is van, akik
látva azt a problémát, ami esetenként adódik egy adott településen, azt gondolták, tenni akamak
a közösségükért, munkát fektetek a polgárörség tevékenységébe. Szeretném jelenteni a
Közgyűlésnek, hogy mind országos szinten, mind vármegyei szinten is úgy értékeljük, hogy a
2022-es év a polgárőrségnek a csúcséve volt. A 30 éves polgárőrség 2022 évben jutott föl a
csúcsra, ami hatalmas nagy felelösséget ruház ránk a későbbiek folyamán. Egy bizonyos
eredményt elémi megítélésem szerint könnyebb, mint azt hosszú távon megtartani és ott
maradni. Ezen fogunk mmikálkodni az elkövetkezendő időben. Kérdésként merülhet fel, hogy
a 2022-es év miért volt a polgárörség csúcs éve? Teljesítettük azon feladatvállalásunkat, amire
a konnány és a polgárörség vezetés felkért minket, többek között, hogy vegyünk részt a
határvédelemben, déli határaink megvédésében, a migráció visszaszorításában. Tudom
jelenteni, hogy vármegyénk polgárőrei is részt vettek a déli határszakaszon a migránsok
felderítésében, visszatartásában, de ugyanakkor azt is tudomásul kell vennünk, hogy itt nálunk
a megyében is megjelentek a migránsok, ugyanis akik valamilyen oknál fogva átjutottak a
határzáron, azok itt, nálunk, a megyén keresztül akartak tovább menni, hogy az Európai Unió
területére bejussanak. Tehát az itteni polgárőröknek is legalább akkora terheléstjelentett, hogy
az embercsempészeket, illetve az általuk szállított migránsokat valamilyen úton-módon
megpróbálják visszatartani ésjelezni a hivatásos szervek fele, hogy azok intézkedni tudjanak.
Ittjegyzem meg, hogy a polgárömek nincs intézkedési joga. Mi figyelünk, jelzünk és átadjuk
azokat az infonnációkat a hivatásos szerveknek, akik intézkedni jogosultak.
Ugyanakkor 2022 évben még mindig szemben találtuk magunkat egy olyan válsághelyzettel,
ami korábban nem volt, és ez a járványügyi veszélyhelyzet. Polgáröreink is maximálisan
kivették a részüket az ebbenjelentkezö feladatokból. Gondolok itt többek között az idösekről
való gondoskodásra, nekik történö gyógyszerszállításokra. Nyilván a polgárőrségnél is a
fíatalok vállalták ezt a feladatot, ugyanis az idösebb kollégáinkat otthon tartottuk, mert azt
mondtuk nekik: fígyelj, neked most nem biztos, hogy kint az utcán a helyed, vagy kontaktusba
kell kerülnöd a kinti emberekkel, ugyanis veszélyeztetett korú vagy, és ahhoz, hogy a későbbiek
folyamán tudjunk veled számolni, ahhoz meg kell, hogy őrizzed az egészségedet. Ezért a
fiatalok segítették az idősebbeket, ebédet szállítottak nekik, stb. Ha kellett, akkor beszélgettek,
kommunikáltak velük, és megpróbálták öket megnyugtatni, tartani bennük a lelket, hogy igenis
túl tudjuk élni a járványhelyzetet. Aztán szembesülnmik kellett azzal, hogy az északkeleti
határainknál, a szomszédos országban, Ukrajnában kitört egy háború, egy fegyveres konfliktus,
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ami azt eredményezte, hogy tömegesen megjelentek a háború elől menekülők. A keleti határon
és itt, a megyében isjelenvoltak a polgárőreink: szállították a segélycsomagokat, segítettek az
ide érkezőknek, biztosították a szálláshelyeket, és hasonló humanitárius feladatokat is
végrehajtottak. Aztán elérkezett az az időszak, amikor szembesülnünk kellett azzal, hogy a
bekövetkező gazdasági nehézségek végett a polgárörségnél is jelentkeztek gazdasági
problémák, azaz a pénzhiány. Megemelkedtek a kiadások, amelyet az egyes egyesületeknek ki
kellett fizetniük ahhoz, hogy működöképesek legyenek. Rengeteg technikával rendelkezünk,
rengeteg új technikával rendelkezünk, de ezt az új technikát üzemeltetni is kell. Sajnos a
jogszabályaink nem teszik lehetővé azt, hogy bizonyos kötelezettségek alól mentesüljünk,
értem itt például a cégautóadót, ami gyakorlatilak a háromszorosára emelkedett az elmúlt
idöszakban. Ez jelentős mértékben befolyásolta a kistelepüléseknél lévő polgárőr
egyesületeknek az anyagi helyzetét, mert ahol nem tudják segíteni az önkormányzatok a
polgárőrséget, ott ezek a plusz kiadások nagyon komoly feladat elé állították az egyesületeket.
De'ugyanakkor azt is tudom jelenteni a Közgyűlésnek, hogy ez nem jelenti azt, hogy
elvesztették a hitüket a polgárörök, ugyanis tavaly a Magyar Falu Programban vállaltuk, hogy
hat új egyesületet hozunk létre a megyében, és ezt a hat egyesületet létre is hoztuk ezek
megalakultak. Tehát ennyivel bővültünk, sőt, az idei évbenjanuár hónapban már újabb három
egyesülettel bővültünk, így gyakorlatilag a megyében összesen 99 polgárőr egyesület védi a
települések mintegy 61 százalékát. De van olyan polgárőr egyesület, amely nem egy településen
teljesít szolgálatot, hanem együttműködési megállapodás keretében más településeken is teljesít
szolgálatot. Azonban itt kell megjegyezni, hogy nálunk is jelentkezik az a probléma, melyet
kiöregedésnek hívunk. Idős a generáció, és az utánpótlást nagyon nehéz biztosítani. Tehát
szembesültem és szembesültünk azzal a problémával, hogy ha egy egyesületnél kiesik a vezetö,
az elnök, például betegség vagy elhalálozás miatt, nem találunk olyan személyt, aki elvállalná
az elnöki'íünkciót. Sokszol halljuk a tagtársaktól: nagyon szívesen kimegyek szolgálatba,
teljesítek szolgálatot, de nem tudom bevállalni, hogy én legyek az egyesületnek a vezetöje.
Ilyen esetben, hogy megmentsük az egyesületet, csúnya szóval élve: importálunk.
Megpróbálunk importálni egy elnököt, tehát egy másik településre vagy tagegyesületként
betagozódva, vagy mondjuk megpróbáljuk azt, hogy a másik településröl egy személy
elvállalná az elnökséget, és így tovább tud működni az adott egyesület. Azt gondolom, hogy
ami nagy erössége a megyei polgárőrségnek, az az i^úsággal való foglalkozás. Azt tartom és
vallom^ahhoz, hogy megfelelőképpen biztosítani tudjuk ajövöt, és legyen utánpótlásunk, már
kisgyermekkorban, akár óvodás korban is el kell kezdeni a felvilágosító munkát. Ez nagyonjól
működik itt nálunk. Van mobil tesztparkunk, amit ki tudunk vinni az óvodákba, az iskolákba,
és így a közlekedésbiztonságra tudjuk nevelni, tanítani a gyermekeket. Ugyanakkor az általános
iskolákban is elindítottunk programokat. Ez az iskolai polgárörség: két-három településen már
alsó tagozattól kezdődően megpróbáljuk a fiatalokat bevonni ebbe a munkába. Kisebb
feladatokat adunk neki, valamint sárga láthatósági mellényt is, és szeptemberben, amikor
kezdődik az iskola, a polgáröreik mindig biztosítják, hogy a tanulók biztonságosan be tudjanak
menni az iskolába. A felnőtt polgárör mellett ott vannak a kisiskolások is, és büszkén viselik a
fent említett sárga mellényt az "iskolai polgárőr" felirattal, söt, két-három nap elteltével már
úgy nyilatkoznak, hogy nem kellenek ide a felnöttek, mert már tudják, hogy mit kell csinálm,
majd ök ellátják a szolgálatot. Tehát van bennük önbizalom és lelkesedés Nagyonjól működik
a tavalyi évben megalakított Ifjúsági Centrumunk. Ez a Bercsényi Iskolában jött létre, tavaly
ősszel sikerült végrc második próbálkozásra megnyitni ezt. Próbálunk a fiataloknak értelmes
elfoglaltságot találni, és mellette megismertetni öket a polgárörség munkájával, és
megszerettetni velük ezt az önkéntes munkát. Új momentumként az idei évben vállaltuk azt,
hogy a nyári gyakorlatnál a belügyi képzést folytató diákok az adott település polgárörségénél
tu^anak'szolgálatot teljesíteni. Tehát az 50 órás közösségi szolgálatot a polgárőrségnél is le
tudják már töÍteni. Tudom önöknekjelenteniyhogy kilenc tanuló vanjelen pillanatban, aki azt
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mondta, hogy ő a nyári gyakorlatot a polgárőrségnél szeretné teljesíteni. Ez abból adódott, hogy
korábban a rendőrségnél problémát jelentett a nyári gyakorlat teljesítése, tehát nem nagyon
tudták fogadni a fiatalokat, nem nagyon tudták őket beilleszteni abba a tevékenységbe és
munkába, amit folytatnak, ez sajnos különbözö jogszabályi problémák miatt alakult így. A
megyei vezetésben, a megyei elnökségnél i^úsági referens foglalkozik a fíatalokkal.
Járásonként ifjúsági koordinátorokat képzünk és jelölünk ki, aki ezt a feladatot fölvállalja és
ezen dolgozik. Nagyon jó eredményt értünk el az oktatási csoport által tartott felvilágosító
munkánkkal. A tavalyi év folyamán, főleg a nyári táborozási időszakban nagyon sok helyszínen
tartottunk bemutatókat, előadásokat, próbáltuk a fiatalokat megmozgatni. Több százas
létszámban voltak ezeken a rendezvények, és sikeres bemutatókat, tájékoztatókat tartottunk, a
kutyás, vízi, motoros és egyéb tagozatok nagyon széles körben meg tudják mozgatni a
fíatalságot, illetve az állampolgárokat. A 2023-as évben fő feladatnak azt határoztuk meg, hogy
az eddig elért eredményeket megtartsuk, megszilárdítsuk, a gondoskodó polgárőrség mottó
keretében az idősekröl továbbra is gondoskodjunk. Fontos megemlíteni a kiberbűnözést is.
Sajnos erre a polgárőrségjelen pillanatban nincs felkészülve, nincsenek olyan szakembereink,
akik ebben képzettek lennének. Az időseknél tartunk klubdélutánokat, ahol elmondjuk, hogy
mire fígyeljenek oda, mire vigyázzanak, illetve megpróbáljuk öket arra rábími, hogy ne
döljenek be minden intemetenjelentkező dolognak. Szeretnénk megnyemi azokat az embereket
is, akik nem akamak polgárörök lenni, de valamilyen úton-módon szimpatizálnak a
polgárőrséggel. Szeretnénk polgárör baráti köröket létrehozni, ahol gyakorlatilag
találkozhatunk és eszmét cserélhetünk velük, hogy ők miképpen és hogy látják ezt a
tevékenységet és munkát. Még egyetlen egy dolgot szeretnék kiemelni, a fökapitány úr is
mondta, hogy egy nagyszabású akció keretében részt vettünk mi is a Péren eltűnt kislány
megkeresésében, feltalálásában. Azt tudni kell, hogy az a siklóemyős fíatalember, akit
Meininger Szabolcsnak hívnak, ő valójában polgárőr. Meg kell itt jegyeznem, hogy a
polgárőrségnél nem létezik siklóemyős tagozat. Tehát ő, mint sportember, mint kétgyerekes
családapa vett rész ebben az akcióban és szállt föl, mert késztetést érzett arra, hogy ö is segítsen,
és hála Istennek szerencsésen meg is találta a kisgyermeket. Sajnos azzal is szembesülünk, hogy
van a megyében egy olyan illetö, aki folyamatosan híreszteli, akár intemeten, akár a
Facebookon keresztül, hogy ő a polgárőrség siklóemyőse, söt a siklóemyőn polgárőr felirat is
szerepel. Ehhez az illetöhöz a polgárörségnek semmi köze nincs. Még 2009-ben kilépett a
polgárőrségből ez az illetö, azóta sem tudunk rajta fogást találni, és megtéveszti az embereket.
Azért hoztam ezt az embert elő, mert pont a péri eseményt követö napon megjelent a
Facebookon egy kiírás ettől az embertől, hogy kérje az állampolgárokat, hogy egy bizonyos
bankszámlaszámra fízessenek be egy bizonyos összeget, mert ezzel támogatják a polgárörség
siklóemyősét. Mi eztjeleztük a továbbiakban, hogy nehogy véletlenül valaki is bedőljön ennek
az illetönek és a megtévesztés áldozata legyen. Én úgy gondolom, hogy a 2023-as évben is a
rendőrség partnereként ott leszünk az utcákon. Igaz, hogy a szolgálatot kicsit másképpen kell
szervezni, nagyobb hangsúlyt kell fektetni a gyalogos szolgálatra, a lovas szolgálatra, illetve
próbálunk altematív közlekedési eszközöket is kipróbálni, mint a kerékpár, az elektromos
robogó. Még olyan eretnek ötletünk is támadt, hogy esetleg az elektromos rollereket is
bevethetjük, hogy a fiatalok is kedvet kapjanak ehhez a tevékenységhez és munkához. Én
ezúton is szeretném megköszönni a megyei Közgyűlésnek a támogatását, és kémém, hogy a
2023-as évben is lehetőségeikhez mérten támogassanak bennünket, és kísérjék figyelemmel a
munkánkat. Major képviselő úr, Öntől külön szeretnék kémi, legyen olyan kedves, legyen
segítségünkre a Csomai Polgárör Egyesületnek a felélesztésében, mert sajnos ott is az elnök
kiesett a csapatból, és azóta nem tudjuk feléleszteni a csomai csapatot, holott nagyon nagy
szükség lenne rájuk is a munkánk végrehajtása során. Köszönöm szépen, hogy meghallgattak.
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NémethZoltán a köz űlés elnöke
Köszönöm szépen elnök úr a tájékoztatót. Elsőként Petö Péter képviselö úré a szó.

dr. Pető Péter a köz űlés alelnöke
Gratulálok Elnök Úmak az elmúlt éves tevékenységükhöz, különösen ahhoz, hogy a
mosonmagyaróvári és szigetközi térségben két egyesületet is sikerült újra lábra állítaniuk. Pont
ezzel kapcsolatos lenne egy kérdésem: tavaly elkezdtünk a katasztrófavédelemmel egy közös
munkát, amely tulajdonképpen az ártéri rendszerben egyfajta problémafeltáró, megoldó,
megelőzö munka lenne. Ásványrárón volt ezzel kapcsolatban két megbeszélés is, és akkor arra
jutottunk, hogy erre a feladatra az önkéntes tűzoltók kevesek lesznek, hiszen nagy a terület, és
ezért szívesen bevonnánk a térség polgárőreit. A probléma abból adódott, hogy nem volt
polgárőr egyesület a Felsö-szigetközi térségben, akivel együtt lehetett volna dolgozni. Ugyhogy
elnök úron keresztül megszólítanánk a térségben és kömyezetében lévö polgárőr egyesületeket,
hogy a legközelebbi egyeztetésre - amit egyébként a katasztrófavédők szoktak összehívni -,
szeretettel várjuk őket. A térségben nagy probléma a védett területek rongálása, szemetelés,
vagyon elleni bűncselekmények, hajók eltulajdonítása stb. Ez egy komplex probléma, nemcsak
a katasztrófavédöket érinti, nem csak a civileket, hanem a polgáröröket is. Ugyhogy kéménk a
segítséget, hogy a polgárörség a munkájával kapcsolódjon be, és még egyszer gratulálok a
munkájukhoz. Köszönöm szépen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen, Major András képviselö úr, parancsoljon.

Ma'or András ké viselő

Köszönöm szépen. Az említett problémát mi ismertük, és a városházán le is ültünk a tavalyi
évben, hogy találjatok megoldást arra, amely a helyi polgárőrség népszerűsítését is segíti. Erre
megoldás lenne a médiában való megjelenés, a polgárőrség bemutatása különbözö fórumokon,
népszerűsítése az iskolákban. Ebben segíteni fogunk mindenképpen.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Szabó Zoltán képviselő úré a szó.

Szabó Zoltán ké viselő
Köszönöm szépen. Én is szeretném kiemelni azt az áldozatos munkát, amit a közösségeinkért
dolgozni akaró emberek ebben a szervezetben végeznek. Az is egy külön öröm, hogy a
szervezet életének a szervezése, bövítése, az egy céltudatos és látható eredménnyeljáró munka.
Jelezni szeretném a képviselőtársaknak is, meg a jegyzökönyveknek is, hogy vegyük
tudomásul, hogy aki a közösségért tesz, az emberi mivoltában egy emelkedettebb állapotú
ember. Önmagunkért élni, az egy biológiai szükségszerűség. A közösségét tenni, az pedig egy
fölötte álló színt. Ez nekem örömöt és elégedettség érzést okoz, amiért ezek az emberek ezt a
munkát vállalják a közösségükért. Föleg a fiatalok miatt, akik vállalják ezt a munkahelyük,
családjuk mellett, plusz időt áldoznak szabadidejükből, a közösségért. Ez volt az emberi oldala.
A szakmai oldala, hogy a polgárörség a rendörségnek nem csak partnerszervezete, hanem
abszolút kiegészítöje. Abszolút eszközrendszere a rendörség munkájának, a közbiztonság
megteremtésének. Nagyon fontos véleményem szerint a képzésekben való együttműködés a
rendőrséggel. Ugyanakkor fontos az is, hogy a szükséges eszközökhöz hozzájussanak, többek
között pályázati rendszereken keresztül. Azt nem örömmel hallgattuk, hogy már visszaélnek a
polgárőrség nevével, de jegyezzük meg, azért minden rosszban van valami jó: a polgarörség
valószínűleg már úgy teljesít, hogy már a nevével is vissza szeretnének élni. Es egy
Györszentiváni példa: a polgárőrség és a katasztrófavédelmi önkéntesség összekapcsolódik egy
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egyesületben. Ez is egy ilyen lehetöség. Szakmailag két különböző műfaj, de szolgálati
közösséget teremt, közösségi aktivitást. A DK frakció nevében is szeretném elismerésünket
kifejezni, és minden módon ezt a tevékenységet támogatni a hétköznapi életben is.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. Hámori György frakcióvezetö úré a szó.

Hámori G ör ké viselő

Köszönöm szépen! Elnök úr említette, hogy az egyesületi vezetöknél milyen nehéz utánpótlást
találni, pedig én meg tudom erősíteni, hogy egy egyesületi vezetö személye mennyire fontos
egy ilyen szervezetnek a működésénél. Nálunk történt egy váltás, és személy szerint nagyon
féltem, hogy ez a Polgárör Egyesületnek a megszűnéséhez vezet, de nem igazolódott be a
félelmem, sőt inkább azt mondhatom, hogy jól sikerült a váltás, és nagyon jól működik az
egyesület. Ezúton is szeretném megköszönni a megyei vezetés támogatását, hiszen ez a megyei
vezetés erkölcsi támogatása nélkül nem tudnának az egyesületek ilyenjól működni. Végezetül
a Fidesz frakció nevében szeretném megköszönni a megyei polgárörök munkáját. Azt
gondolom, hogy nagyon fontos tevékenység az, amit a polgárőrség végez, ugyanis nagy dolog
az, hogy egy saját maguk által szerveződö egyesület tudja segíteni egy adott településen a
rendörök, a hivatásos szervek mmikáját. Köszönöm szépen!

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Köszönöm szépen. További észrevétel nem volt, úgyhogy visszaadom a szót elnök úmak.

Funk József a G őr-Moson-So ron Me ei Pol árőr Szövetsé elnöke

Köszönöm szépen. Először alelnök úr felvetésére reagálnék: remélem nem árulok el titkot azzal,
hogy a polgárőrség próbál egy kicsit nyitni ezen a területen is, ugyanis szervezés alatt van, hogy
a polgárőrségnél meglévö olyan egyesületek, akik valamilyen affínitással rendelkeznek a
katasztrófavédelem, illetve a katasztrófa elhárítás területén, mind tagozati szinten, mind a
motorosok, vagy a kutyások, tagozati szinten összefogásra kerüljenek, és itt a megyében is
nagyon sok olyan egyesület van, amely gyakorlatilag mind önkéntes és polgárőr egyesület,
önkéntes tűzoltó és polgárör egyesület, tehát egy egyesületen belül van a két szervezet. Ezeket
az egyesületeket próbáljuk megkeresni, megszólítani, és akkor gyakorlatilag azokat az
erőforrásokat kiaknázni, amelyek ezekben az egyesületekben vannak, illetve a többi polgárör
egyesületnél is, hogyha vannak olyan személyek, akik valamilyen speciális feladat
végrehajtására alkalmasak, akár alpin technikával dolgoznak, vagy búvár, tehát víz alatti
tevékenységet folytatnak, azokat az embereket is bevonni ebbe a tagozatba, hogy nyitni tudjunk
ez irányba. Ugyan most országos viszonylatban is tagozati szinten átszerveződések voltak,
például a kömyezetvédelem is belekerült most már a feladatrendszerbe és beillesztésre kerültek
ezek, tehát mindenképpen itt a megyében is szándékozunk ezen területekre is nyitni, és
megkeresni azokat a lehetöségeket, hogy miképpen tudjuk ezeket kiaknázni. Mondom úgy,
hogy korábban én is a katasztrófavédelemnél teljesítettem szolgálatot, tehát rálátásom van erre
a területre, és a katasztrófavédökkel jó kapcsolatot ápolok a mai napig. Ügyhogy nyitottak
vagyunk erre a kérdésre, és tisztelettel várjuk a megkeresést, hogy meg tudjuk beszélni ezeket
a dolgokat. A Csomai Polgárőrséggel kapcsolatban remélem, hogy közös erőfeszítéssel sikerül
megoldanunk a felmerült kérdéseket. Minden egyes településen próbálunk bevonni
önkénteseket, reméljük, hogy egy olyanjelentös város, mint Csoma, nem lesz egy fehér folt a
polgárörség térképén. Szabó képviselő úr, köszönöm az elismerő szavakat. Amiről korábban a
gyűlés elött beszélgettünk: a kapcsolatrendszer, a megbecsülése. Tény és való, hogy a rendörök
között is vannak olyanok, akik nem szívesen mennek ki a polgárőrökkel közös szolgálatba. A
polgárőrök között is vannak olyanok, akik nem szívesen mennek rendőrrel szolgálatba, hanem
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önállóan akarják teljesíteni a szolgálatot. Ezt maximálisan a szolgálatszervezésnél figyelembe
vesszük. De ajellemző az, hogy kölcsönös tisztelet és megbecsülés van a két szervezet között.
Hámori képviselő úr, köszönöm az elismerö szavakat, és bízom benne, hogy ez a tendencia,
hogy igenis lesznek olyan emberek, akik elvállalják az elnöki tisztséggel járó felelősségteljes
munkát. Egy egyesületi elnöknekjelentős teher van a vállán, mind gazdasági, mind szervezési
téren. Az igaz a megyei szervezetre és az egyesületekre is. Az egyesületeink önállóan
tevékenykednek és munkálkodnak. A Megyei Polgárőr Szövetség gyakorlatilag egy védőemyő,
védőhálo, érdekképviseleti feladatot lát el, tehát direkt irányítási ráhatása nincs az egyesületek
irányába, mert önállóak az egyesületek. Azt az egyesületi törvény előírja, hogy én kérhetek és
megköszönhetem a munkájukat, és ezúton is megköszönöm minden egyes polgárör
egyesületnek a munkáját, és nem utolsó sorban a családjaiknak azt az áldozatvállalást, hogy
ne'lkülözik a párjukat, a nagyapjukat vagy a férjüket. Köszönöm szépen, hogy meghallgattak.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Elnök úr, nagyon szépen köszönöm a tájékoztatást, a kiegészítést és a hozzászólásokra adott
választ. Én is csak a köszönet és a gratuláció hangján tudok szólni az elmúlt időszakról.
Említetted, hogy most állsz először itt ennél a pulpitusnál, remélem, hogy nem utoljára. A
következő tájékoztató idöszaka már remélhetően az új Töltésszer úti épületben lesz, úgyhogy
bízom benne, hogy méltóbb körülmények között, egy kisebb pulpitust is tudunk biztosítani
majd, vagy egy jo asztalt. De tényleg nem akarom itt a komoly témákat elviccelni, tényleg
köszönetjár azért az önkéntes munkáért, amit végzett a polgárörség eddig is, és elképzelhető,
hogy a 2022-es lesz a csúcsév, és valóban nem várhatjuk azt, hogy ez folyamatosan fejlődjön.
Az eredményeknek a megtartására lehet és kell is koncentrálni, az is már egy siker és csoda
lenne. Számokban kifejezve és összegezve a polgárörség munkája, amit 99 egyesület 6600 tagja
elvégzett a 2022-es évben, és hogyha én azt levetítem munkaidőre, az aztjelenti, minthogyha
230 fő 8 órás munkaviszonyban egész évben dolgozott volna teljesen ingyen azért, hogy a
közbiztonság, a közrend, a bűnmegelözés, a tájékoztatás, a rendezvények biztosítása mind-
mindjobban sikerüljön. Tehát, ha rendöri létszámban mérjük a fenti 230 fős számadatot, azt
hiszem, összetennék a rendörségen a két kezüket, hogy ennyi fővel bővüljön a létszámuk. De
ezért nem is kell összetenni a kezüket, mert ez adódik abból a szolgálatból, abból az
időtartamból, amit a polgárőrök teljesítenek. Ez hatalmas mennyiség, hatalmas munka,
úgyhogy nagyon szépen köszönjük, és még egyszer gratulálunk a sikerekhez.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a határozati javaslatot.

A közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

16/2023. VI.02. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a Győr-Moson-Sopron
Megyei Polgárőr Szövetség munkájáról szóló tájékoztatót tudomásul vette.

Határidő: 2023. június 2.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke
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3. na irendi ont
A G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata 2023. évi költsé etésének
módosítása.

Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Az előterjesztéshez, mint említettem, tegnap érkezett egy kiegészítés, remélem, hogy sikerült
elolvasni, kérdezem, hogy van-e kérdés, észrevétel az előterjesztéshez.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a rendelet-tervezetet.

A közgyűlés 15 igen szavazattal és 2 ellenszavazattal megalkotta a 8/2023. (VI. 05.)
önkormányzati rendeletet. (A rendelet szövege a jegyzőkönyvhöz csatolva)

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom az I. határozatijavaslatot.

A közgyűlés 15 igen szavazattal és 2 ellenszavazattal a következő határozatot hozta:

17/2023. 1.02. határozat
1. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 9021 Győr,

Városház tér 3. (hrsz. : 7034) számú ingatlan energetikai korszerűsítése tárgyban
kötött szerződés teljesítése során felmerült pőtmunkák fínanszírozására 4.752.324
Ft +AFA, összesen 6. 035. 451 Ft fedezetet biztosít a 2023. évi költségvetésének
tartalék összegéből.

2. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza
elnökét a pótmunkákkal kapcsolatos intézkedések megtételére.

3. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a pótmunkák
fedezetét a 2023. évi költségvetés következő módosításakor átvezeti.

Határidő: 2023. június 2., illetve folyamatos
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátom a II. határozati javaslatot.

A közgyűlés 15 igen szavazattal és 2 ellenszavazattal a következő határozatot hozta:

18/2023. VI.02. határozat
1. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 9025 Győr,

Töltésszer utca 20. (hrsz. : 8706/1) számú ingatlan energetikai korszerűsítése
tárgyban kötött szerződés teljesítése során felmerült pótmunkák finanszírozására
79. 978. 055 Ft+AFA, összesen 101.572. 130 Ft fedezetet biztosít a 2023. évi
költségvetésének tartalék összegéből.

2. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza
elnökét a pótmunkákkal kapcsolatos intézkedések megtételére.
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3. Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a pótmunkák
fedezetét a 2023. évi költségvetés következő módosításakor sttvezeti.

Határidő: 2023. június 2., illetve folyamatos
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

4. na irendi ont
Az A rárminisztérium 2023. évi

ű'tésének né szerűsítésének

támo atására.
EIőadó: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke

ál ázati felhívása a nemzeti értékek és hun arikumok
me ismertetésének me őrzésének és ondozásának

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Dr. Petö Péter alelnök úré a szó, aki az Értéktár Bizottság elnöke.

dr. PetőPéter a köz űlés alelnöke
A nehéz gazdasági helyzet ellenére is az Agrárminisztérium kiírta a hungarikum pályazatot, és
köszönöm a kollegáim felkészültségét, akik 8 óra 01 perckor be is érkeztették azt a pályázatot,
és már van is egy elektronikus igazolásunk arról, hogy beérkezett. Tehát hárommillió forintra
pályáztunk, amiböl a képviselötársak által már ismert megyei nemzetiségi napot és megyei
erteknapot szeretnénk megszervezni Fertöszentmiklóson, a szeptember elsö hetében, ugyanúgy
a megyei borversenyt igyekszünk megszerezni, ez reményeink szerint ennek a hónapnak az
utolsó, vagy a következö hónap elsö napján és Győrújbaráton lenne, most a hegyközséghez
esne, és hogyha mind a 3 millió forint nyeme, amin csodálkoznék, hiszen 300-szoros volt a
túligénylés,~tehát hogyha 100 százalékot nézzük, akkor több mint háromszorosuk van lezárva.
Ehhez'még egy infonnatikai fejlesztést terveztünk egyébként bele. Reményeink szerint
egyébként'a palyázatunk nyemi fog, hiszen 2014. december óta minden hungarikum
paÍyázaton nyertünk el támogatást, és akkor a következő költségvetés-módosítasnál már a
bevételi összeget gyarapíthatjuk, a két rendezvény pedig reméljük, hogy csak meglesz és majd
ugyanermek akiadási oldalat még az év végéig vinni fogja. Ügyhogy nagyon szépen köszönöm
idáig is, aki egyébként az Értéktár munkájában részt vett.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

NémethZoltán aköz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a határozati javaslatot.

A közgyűlés 17 igen egyhangú szavazattal a következő határozatot hozta:

19/2023. 1.02. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja az
Agrárminisztérium által meghirdetett, a nemzeti értékek és hungarikumok gyűjtésének,
nepszerűsítésének, megismertetésének, megőrzésének és gondozásának támogatására
szoló 2023. évi pályázat benyújtását. A pályázat kiírása szerint az elnyert támogatás
vissza nem térítendő, 100 %-os támogatási intenzitású.

Határidő: 2023. június 2.
Felelős: dr. Pető Péter, a közgyűlés alelnöke
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5. na irendi ont

Beszámoló a G őr-Moson-So ron Várme e Önkormán zata ta sá ával működő
szervezetek tevéken sé éről Rába-Duna-Vá ETT N u at-Pannon Non rofit Kft. .
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Van-e kérdés, észrevétel.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a határozati javaslatot.

A közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

20/2023. VI.02. határozat
A Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a vármegye
önkormányzata résztulajdonában lévő

1. Rába-Duna-Vág Korlátolt Felelősségű Európai Területi Társulás 2022. évi
működéséről készített beszámolót az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja;

2. Nyugat-Pannon Nonprofít Kft. 2022. évi működéséről készített beszámolót az
előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja.

Határidő: 2023. június 2.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

6. na irendi ont

A 2023. évi várme ei kitüntető cím és kitüntető dí'ak odaítélése.
EIőadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

Z á r t ülés.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Nyilvános ülésen kihirdetem, a közgyűlés zárt ülésen döntött arról, hogy
"Kék Szalag" Kitüntető Címet Zsódi Viktomak, Piarista Rend Magyar Tartománya
tartományfőnökének;
a Gróf Széchényi Ferenc-díjat Kertész Józsefnek, az Észak-dunántúli Vízügyi
Igazgatóság nyugállományú szakaszmémökének;
a Dr. Kovács Pál-díjat Tóth Ildikó kékfestő népi iparművésznek;
a Bauer Rudolf-díjat Gyurka Jánosnak, a Mosonmagyaróvári Kézilabda Club vezetö
edzöjének;
a Dr. Petz Aladár-díjat Dr. Vasas Istvánnak, a Kardirex Egészségügyi Központ Győr
ügyvezetőjének;
a Dr. Csizmadia Andor-díjat Könczöl Ferencnek, a Magyar Honvédség Légierő
Parancsnokság szakreferensének

adományozza.

Arra szeretném kémi a képviselötársaimat, hogy tiszteletben szoktuk tartani, hogy amíg a
kitüntetett kézhez nem veszi a hivatalos értesítést, legalább egy-két hétig próbáljuk meg ne
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meggratulálni őket, ezt tényleg szeretném kémi, és eddig ez olyan különleges és misztikus
dolog volt, hogy a média számára és a nagyközönség számára pedig csak mindig az augusztus
20. alkalmával tartott díszközgyűlésen derült ki az, hogy kik a kitüntetett személyek, tehát
eltérően attól a gyakorlattól, amit Győrben alkalmaznak, hogy a másnapi Kisalföld már
megírja, és gyakorlatilag az is, aki kapja, onnan értesül róla, hogy kapni fog egy kitüntetést.
Tehát ez egy ilyen misztikus dolog szokott lenni, hogy a sajtó is gyakorlatilag ott tudja meg az
ünnepségen, hogy kik fogják majd kapni ezeket a címeket. Tehát, hogyha tudjuk tartani
magunkat ehhez a csodához, amit eddig sem értek, hogy hogyan marad titokban de tényleg a
sajtó is ott szokott meglepödni, amikor látják, hogy kik vannak ott, és abból lehet esetleg
sejteni, hogy ők kapják, úgyhogy tényleg ez egy ilyen íüra dolog, hogy valami titokban
maradhat egy ilyen széles közösségben, úgyhogy erre kémék akkor mindenkit.

7. na irendi ont
Beszámoló a le'árt határide'ű határozatok vé reha'tásáról és tá'ékoztató az átruházott
hatáskörben hozott döntésekről.
Előadó: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

NémethZoltán a köz űlés elnöke
Kérdés, vélemény észrevétel van-e.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátom a lejárt határidejű határozatokról végrehajtásáról szóló beszámolót és az
átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatót.

A közgyűlés 17 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

27/2023. VI.02. határozat
Győr-Moson-Sopron Vármegye Önkormányzatának Közgyűlése a 8/2023. (IV.21.), a
10/2023. (IV.21.), a 12/2023. (IV.21.) határozat végrehajtásáról szóló beszámolót
elfogadja, az átruházott hatáskörben hozott döntésekről szóló tájékoztatót tudomásul
veszi.

Határidő: 2023. június 2.
Felelős: Németh Zoltán, a közgyűlés elnöke

8. na irendi ont
Inter ellációk kérdések.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke
Interpelláció, kérdés az szmsz-ben megjelölt határidöig nem érkezett.

9. na irendi
Eevebek.

ont
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Németh Zoltán a köz űlés elnöke

Megkérdezem képviselőtársaimat, van-e valakinek tájékoztatnivalója a testület felé.
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Németh Zoltán a köz űlés elnöke

En annyi tájékoztatást szeretnék adni, hogy a nyáron közgyűlés nem lesz, legfeljebb akkor,
hogyha rendkívüli ügyben kellene dönteni, volt már ilyenre példa, de igyekszünk kerülni
ezeket, hogy lehetőleg ne terheljük a képviselőtársakat. És itt az ablakfelújítás, ablakcsere
program miatt amúgy is körülbelül egy-két hét múlva alkalmatlanná válik a helység, úgyhogy
én remélem, hogy nem lesz erre szükség, és az új hely pedig még addig nem fog elkészülni,
úgyhogy remélem, hogy nem szorulunk arra, hogy itt rendkívüli ülést tartsunk. Így várhatóan
a következö ülésünk a díszközgyűlés lesz. Augusztus 17-én délután vagy 18-án délelőtt lenne
az ülés, még itt ez több mindentöl fiigg. Egyrészt, hogy majd ki hogyan ér rá, illetve, hogy az
új teremnek a használhatósága lehet, hogy tizenhatodikára, ha meglesz, akkor 17-én már tudunk
benne rendezvényt tartani, de még nem látjuk pontosan a határidőket, úgyhogy ez már a
Töltésszer úti új rendezvényközpontban lesz, ott az Amstel Hattyú és a Győri Vízisport
Egyesület közötti területen. Ugye eddig el volt dugva, most már azért szépen látszik ott a
kialakult új épület, úgyhogy oda vámnk majd szeretettel mindenkit. A következö rendes ülésre
pedig szeptemberben, várhatóan szokásosan a harmadik pénteken kerül majd sor, de ez is annak
tükrében még változhat, hogy nincs-e valami olyan határidős döntés, ami esetleg a korábbi
vagy egy picit a késleltetett összehívást fogja szükségessé tenni. Ügyhogy nagyon szépen
köszönöm mindenkinek az aktív részvételt, és a nyári időszakra pedig tartalmas és kellemes
kikapcsolódást is kívánok, hogy aztán összel újult erövel térjünk vissza, de augusztus 20-a
alkalmából pedig majd mindenkit várunk az ülésre. Köszönöm szépen.
A közgyűlést 11 óra 20 perckor bezárom.

G y ő r, 2023. június 15.
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